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Nr 205

Av herr Jacobsson, Gösta, angående viss lokalfråga vid Lunds 
universitet.

I statsverkspropositionen bilaga 20 sid. 48 uttalar chefen för finans
departementet, sedan han föreslagit en medelsanvisning å 800 000 kronor 
till ombyggnadsarbeten i folkskoleseminariebyggnaden i Lund, följande: 
”Jag vill i detta sammanhang framhålla, att det vid dispositionen av 
seminariebyggnaden m. m. bör eftersträvas, att det blir en ur utbild
ningens synpunkt rimlig fördelning av lokalerna mellan de ämnen — om 
möjligt de fem huvudämnena inom samhällsvetenskap och företags- 
vetenskap — som avses skola inrymmas i nämnda byggnad m. m.” Med 
nämnda fem huvudämnen avses nationalekonomi, företagsekonomi, stats
kunskap, sociologi och statistik.

Enligt den av Lunds universitet och byggnadsstyrelsen i samråd upp
gjorda planen för disposition av seminariebyggnaden skall under de när
maste åren nedanstående ämnen erhålla lokaler däri:

Nettoyta inklusive
Institution korridorer

nationalekonomi............................................... 841
företagsekonomi ............................................. 903
statskunskap.................................................... 658
sociologi .......................................................... 475
gemensamt (aula m. m.) ................................ 537

3 414
Det till sociologiens förfogande ställda utrymmet är otillräckligt, varför 

denna institution också måste disponera sina nuvarande lokaler på 
annat håll.

Denna fördelning kan emellertid endast tillgodose de närmaste årens 
behov. Vid full utbyggnad av den ekonomiska fakulteten (3 årskurser 
om 200 studenter), vilken inträffar år 1965, måste ämnena national
ekonomi och företagsekonomi erhålla väsentligen större lokaler. Enligt 
av föreståndarna för nämnda två institutioner uppgjorda beräkningar 
erfordras ytterligare minst 1 500 in- netto. Dessa beräkningar tar emeller
tid inte hänsyn till den kommande kraftiga ökningen av den samhälls
vetenskapliga utbildningen, som allmänt anses synnerligen önskvärd. För 
denna ökade utbildning erfordras givetvis ytterligare lokalutrymmen.
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Skulle enligt det förslag, som i december 1962 framlagts av ecklesiastik
departementets prognos- och planeringsgrupp, intaget till den ekonomiska 
fakulteten fr. o. m. läsåret 1965/66 ökas från 200 till 275 per år, ökas 
lokalbehovet än ytterligare.

Universitetet har för sin del beslutat den lösningen av lokalfrågan, atjt 
de nationalekonomiska och företagsekonomiska institutionerna flyttas till 
lasarettets gamla köksbyggnad, som har en nettoyta ovan jord av 2 800 m- 
och som år 1965 kan vara ombyggd för universitetets räkning, samt att 
seminariebyggnaden användes för ämnena statskunskap, sociologi i dess 
helhet och andra samhällsvetenskapliga ämnen med lokalbehov (t. ex. 
statistik).

Departementschefens ovan citerade uttalande innebär emellertid, att i 
seminariebyggnaden skall permanent inrymmas de fem ämnena. Dessa 
ämnen hade under höstterminen 1962 följande elevantal:

ekonomiska fakulteten....................................................... 300
halvbetygskurser i nationalekonomi och företagsekonomi 183
nationalekonomi, övriga stud...........................................  156
företagsekonomi, „ .................................................. 161
statskunskap ..................................................................... 318
sociologi ............................................................................ 265
statistik .............................................................................. 196

1 579

År 1965 har den ekonomiska fakultetens elevantal ökat med ytterligare 
300 på vårterminen och 500 på höstterminen. Härtill hör ytterligare läggas 
dels den planerade ökningen av intaget till den ekonomiska fakulteten 
med 75 per år och dels den kraftiga ökningen av antalet övriga sam
hällsvetenskapliga studerande. Tar man hänsyn till dessa omständigheter, 
kan det studentantal för vilket seminariebyggnaden skulle vara avsedd 
under åren efter 1965 beräknas uppgå till omkring 3 000. Det är orimligt 
att i denna byggnad utbilda ett så stort antal.

Vid beslutet om inrättande av en ekonomisk fakultet i Lund har stats
makterna uttalat principen, att denna fakultet skall uppbyggas så, att 
den är i stånd att ge en utbildning som är fullt likvärdig med den som 
meddelas av liandelshögskolorna i Stockholm och Göteborg. Handels
högskolan i Stockholm med ett intag av 275 elever per år har ett lokal
utrymme av nära 5 000 in2 netto och handelshögskolan i Göteborg med 
ett intag av 200 per år ett lokalutrymme av omkring 3 600 m2 netto. Med 
dessa siffror bör jämföras seminariebyggnadens nettoyta på något över 
3 400 m2, och dock förordar chefen för finansdepartementet att i semina
riebyggnaden inrymmes både den ekonomiska fakulteten och eu samhälls
vetenskaplig utbildning av det stora omfång som ovan redovisats.
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Mot bakgrunden av det ovan anförda är det uppenbarligen icke möjligt 
att i seminariebyggnaden inrymma de fem ämnena. Gårdsutrymmena är 
begränsade och medger icke ens parkeringsplatser i erforderlig utsträck
ning åt lärarpersonalen. Det bör tillfogas, att staten icke disponerar se
minariebyggnaden längre än till och med år 1979 samt att vissa delar av 
byggnaden ävensom större delen av den icke bebyggda tomtytan redan 
nu överlämnats till Lunds stad för skoländamål. Någon komplettering av 
seminariebyggnaden med en provisorisk tillbyggnad måste därför anses 
vara utesluten. Den av universitetet förordade lösningen att för ifråga
varande ämnen ställa ytterligare en byggnad till förfogande är därför den 
enda möjliga.

Jag får därför hemställa,
att riksdagen måtte uttala att ytterligare en byggnad av 

den av Lunds universitet förordade storleken måtte ställas 
till förfogande för de fem huvudämnena inom samhälls
vetenskap och företagsvetenskap vid universitetet.

Stockholm den 24 januari 1963

Gösta Jacobsson


